
Beantwoording vragen van de heer Van Erk (ChristenUnie) n.a.v. de 
toelichting op het programma groen op 6 oktober 2021 

 

1. Er is een toename van meldingen omtrent het onderhoud aan het groen. Er werd 
meegedeeld dat de aannemers werken volgens protocollen. 
 

1a: voldoen naar aanleiding van de klachten de protocollen niet? 
Zowel de eigen dienst als aannemers werken bij het groenonderhoud binnen de kaders van 
de Wet natuurbescherming en de door het college vastgestelde ecologische gedragscode. 
Het aantal groenmeldingen lag in 2020 ruim 8% hoger dan in 2019 (1004 t.o.v. 927). Het 
totaal aantal meldingen is vorig jaar echter met 17% gestegen (6265 t.o.v. 5371). De reden 
van de beperkte stijging van het aantal groenmeldingen is niet dat ecologische protocollen 
(ecologische gedragscode) niet voldoen. De oorzaken van de toename in meldingen ligt 
mogelijk in het beter bekend worden van het meldingensysteem in 2020 en het feit dat door 
Corona veel mensen veel meer tijd hebben doorgebracht in hun directe woonomgeving. 

1b: worden de aannemers geïnformeerd dat de protocollen niet worden nageleefd. 

Mochten onze toezichthouders constateren dat aannemers niet overeenkomstig opdrachten, 
protocollen of in strijd met de Wet natuurbescherming handelen, dan worden zij daar op 
aangesproken. Het niet conform de opdracht werken kan consequenties hebben zoals 
boetes of korting. 

 
1c: worden de protocollen juist afgestemd op inhoud en uitvoering? Waarbij ook de 
gemeente als klant klachten kan indienen? 
De ecologische gedragscode is afgestemd op inhoud en uitvoering. Indien gedragscodes of 
plannen van aanpak die volgen uit de Wet natuurbescherming onvoldoende in acht worden 
genomen, dan spreken we daar uitvoerende partijen zo snel mogelijk op aan. Dat kan 
uiteindelijk ook financiële consequenties hebben voor de aannemer zoals onder 1b gemeld. 

 
2. Er wordt gestreefd naar een diversiteit in aanplanting van struiken en bomen. Toch 
hebben we in Papendrecht een grote hoeveelheid straten en parken waar de 
‘ouderwetse’ manier van aanplant (vaak dezelfde bomen en struiken) 
Deze wil men terecht behouden. 
2a: hoe gaat men constructief virussen, ziektes, processie rups bestrijden in deze 
vormen? 

Virussen in beplanting zijn niet te bestrijden, maar in de praktijk ook nauwelijks een 
probleem. Ook andere plantenziektes en plagen worden vrijwel nooit bestreden. Wel streven 
we naar een gevarieerd en robuust ecologisch systeem met natuurlijke vijanden die 
plaagdieren binnen de perken houden. 

Soms is bestrijding van plaagdieren echter onvermijdelijk. Zo laten we waar noodzakelijk de 
nesten van eikenprocessierups verwijderen door experts. We geven daarbij prioriteit aan de 
bestrijding op plaatsen waar het risico op overlast het grootst is. Zoals op drukbezochte 
plaatsen en in de directe woonomgeving.  

2b: als men herplant gaat uitvoeren, wordt er dan naar diversiteit of uniformiteit 
gestreefd? 



We streven veel meer dan vroeger naar diversiteit in beplanting. Dat is goed voor de 
biodiversiteit en de beplanting is hierdoor minder vatbaar voor ziektes en aantastingen. Er 
kunnen afhankelijk van de functie van de beplanting echter redenen zijn om plaatselijk toch 
voor wat meer uniforme beplanting te kiezen. 
 
3. Het plaatsen van informatie borden bij (groot) onderhoud is essentieel gebleken. 
Maak dan ook gebruik van de mogelijkheid het informatie bord te voorzien van een QR 
code waarmee inwoners ook digitaal informatie kunnen vinden én meldingen kunnen 
maken. 

Informatieborden worden tot nu toe incidenteel geplaatst. Het gebeurt met name bij bouw- en 
subsidieprojecten. Wat betreft groenonderhoudswerkzaamheden verkennen we de 
mogelijkheid om een deel van de geplande vervanging van bomen ter plaatse met een bord 
aan te kondigen en via een QR-code nadere informatie beschikbaar te maken. Dit lijkt vooral 
kansrijk bij het vervangen van bomen wat verder weg van bebouwing, omdat juist daar 
informeren via brieven voor de communicatie niet effectief is. 

 

Bijlage 1: Door de heer Van Erk aan de griffie doorgegeven vragen 
 
Beste griffie, 
 
Vanuit onze fractie kwamen de volgende vragen door: 
 
De presentatie, die keurig was verzorgd, gaf mij aanleiding tot de volgende vragen: 
1. Er is een toename van meldingen omtrent het onderhoud aan het groen. Er werd 
meegedeeld dat de aannemers werken volgens protocollen. 
1a: voldoen naar aanleiding van de klachten de protocollen niet? 
1b: worden de aannemers geïnformeerd dat de protocollen niet worden nageleefd 
1c: worden de protocollen juist afgestemd op inhoud en uitvoering? Waarbij ook de 
gemeente als klant klachten kan indienen? 
 
2. Er wordt gestreefd naar een diversiteit in aanplanting van struiken en bomen. Toch 
hebben we in Papendrecht een grote hoeveelheid straten en parken waar de ‘ouderwetse’ 
manier van aanplant (vaak dezelfde bomen en struiken) 
Deze wil men terecht behouden. 
2a: hoe gaat men constructief virussen, ziektes, processie rups bestrijden in deze vormen? 
2b: als men herplant gaat uitvoeren, wordt er dan naar diversiteit of uniformiteit gestreefd? 
 
3. Het plaatsen van informatie borden bij (groot) onderhoud is essentieel gebleken. Maak 
dan ook gebruik van de mogelijkheid het informatie bord te voorzien van een QR code 
waarmee inwoners ook digitaal informatie kunnen vinden én meldingen kunnen maken. 

De beantwoording van de vragen zien wij graag tegemoet. 
 
Hart. groet, 
 
Jaco v. Erk 
CU-fractie 


